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Prezentacja kandydata:

1. Imię: Andrzej Józef    Okręg wyborczy: 2
Nazwisko: Śliwka
Wiek: 28 lat

Kontakt dla wyborców: (adres e-mail, telefon, informacja o możliwości umówienia się na  
spotkanie, adresy: stron www, bloga, profili w serwisach społecznościowych).
sliwka.andrzej@gmail.com, google.com/+AndrzejŚliwka, facebook: Andrzej Śliwka

2. Jakie ma Pani/ Pan wykształcenie? 
a) podstawowe 
b) gimnazjalne 
c) zasadnicze zawodowe 
d) średnie 
e) wyższe 

3. Jaki jest Pani/ Pana ostatni wykonywany zawód? 
Obecnie pracuję jako doradca handlowy w ogólnopolskiej sieci elektromarketów.

4. Doświadczenie zawodowe i umiejętności. 
W wykonywanym zawodzie zdobyłem wiele umiejętności szczególnie związanych z kontaktem 
z  drugim  człowiekiem oraz  marketingiem.  Ukończenie  studiów  (w  tym  nauczycielskich)  na
specjalizacji  „Geografia  polityczna  i  studia  regionalne”  pozwoliło  mi  poznać  wszelakie
zagadnienia związane z miastem, regionalizmem, społecznościami lokalnymi oraz samorządem
terytorialnym.

5. Prosimy o zwięzłe opisanie Pani/Pana dotychczasowej działalności zawodowej, społecznej
i politycznej. 
Pierwsze  prace  podejmowałem jako  stażysta  w  ZHP oraz  w  ZSS nr  1.  Następnie  byłem  
sprzedawcą  w  prywatnej  firmie,  a  obecnie  w  ogólnopolskiej  sieci.  Społecznie  działam od  
kilkunastu lat w wielu aspektach, głównie związanych z młodzieżą i regionalizmem. Dotąd nie 
podejmowałem żadnej działalności politycznej.

6. Czy działała Pani/ działał Pan wcześniej na rzecz gminy? 
a) tak 
b) nie

Jeśli tak: prosimy o krótkie opisanie Pani/ Pana wcześniejszej działalności na rzecz gminy. 
Początki  to  działalność  wychowawcza  w  ramach  ZHP.  Wyspecjalizowałem się  w  pierwszej
pomocy,  dzięki  czemu  brałem  udział  w  organizacji  wielu  wydarzeń  społeczno-kulturalnych
gminy i powiatu.  Przeprowadziłem setki godzin bezpłatnych szkoleń z pierwszej pomocy oraz
opracowałem poradnik na ten temat, który stosowany jest w ZHP nie tylko w naszym regionie 
w całej Polsce. Prócz organizacji wypoczynku, szkoleń co roku przekazuję Betlejemskie Światło
Pokoju do wielu parafii naszego dekanatu. Ponadto promuję gminę poprzez artykuły o historii
miasta oraz regionu, a także współorganizuję wydarzenia kulturalne m.in. wystawy fotografii,
koncerty, wykłady itp.

7. Jakie są Pani/ Pana najważniejsze umiejętności, które zamierza Pani/ Pan wykorzystać w
pełnieniu funkcji radnego? 
Umiejętności:  obserwowania,  słuchania,  analizowania.  Nieodzowne  będą  przejrzystość,
kreatywność, komunikatywność oraz merytoryczne przygotowanie. 
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8. Prosimy  o  podanie  instytucji  w  których  Pani  pracowała/  Pan  pracował  zawodowo  lub
społecznie i pełnionych funkcji. 
Od 2004 roku jestem społecznym Instruktorem ZHP pełniąc do dziś służbę w Hufcu ZHP  
w Opocznie najpierw jako członek komendy,  a  obecnie przewodniczący  komisji  rewizyjnej.  
W latach 2006-2010 pełniłem funkcję Członka Rady Chorągwi Łódzkiej ZHP w Łodzi.

Motywacja i cele kandydata: 

9. Dlaczego kandyduje Pani/ Pan w wyborach samorządowych? Czym kierował/a się Pan/i
podejmując tę decyzję?  Cele i motywacja.
Chciałbym nadal kontynuować służbę dla społeczności lokalnej i  reprezentować szczególnie
młodych ludzi.  Ponadto chcę pokazać, że bez tzw. „układów” i  dzięki pasji  można zmieniać
otaczającą nas rzeczywistość.

10. Jakie działania zamierza Pani/ Pan podjąć na rzecz gminy Opoczno jako radna/radny? 
Przede wszystkim związane ze zmianą wizerunku gminy. Chciałbym, aby ludzie byli dumni, że
pochodzą  z  tego  regionu  i  wiązali  z  nim  przyszłość.  Tylko  w  ten  sposób  będziemy  mieli
specjalistów  w  wielu  dziedzinach,  ponieważ  bez  tego  nie  ma  co  liczyć  na  jakiekolwiek
inwestycje i rozwój.

11. Dotychczasowa działalność polityczna.
Nigdy nie byłem i nie jestem członkiem żadnej partii politycznej. Po raz pierwszy kandyduję
do władz samorządowych. 

12. Która to będzie Pana/Pani kadencja?
Pierwsza.

Co zrobił/a Pan/i dla opocznian i Opoczna zasiadając w Radzie Miejskiej w poprzedniej kadencji?
Nie dotyczy

13. Prosimy o sformułowanie maksymalnie 5 deklaracji, które składa Pani/ Pan wyborcom w
swojej kampanii. 
1. Poprawa wizerunku Opoczna.
2. Stworzenie możliwości powstawania więzi społecznych.
3. Powstanie nowoczesnych i funkcjonalnych przestrzeni w gminie.
4. Radykalne ograniczenie wydatków na imprezy, szczególnie „zamknięte”.
5. Podejmowanie działań zmierzających do tworzenia nowych miejsc pracy. 

Rozwój gminy i inwestycje

14. Prosimy o wskazanie maksymalnie 3 kluczowych dla miasta inwestycji, które Pani/ Pana
zdaniem należy zrealizować w nadchodzącej kadencji. 
1. Nowoczesna przestrzeń miejska – budowanie więzi społecznych, wizytówka miasta.
2.  Powstanie  Podstrefy  Łódzkiej  Specjalnej  Strefy  Ekonomicznej  przy  wykorzystaniu
dogodnego położenia komunikacyjnego (dwie linie kolejowe, droga krajowa i wojewódzkie).
3. Stworzenie przestrzeni rekreacyjno-wypoczynkowej m.in. nad zalewem.

15. Bezrobotni  z  Gminy  Opoczno  stanowią  44%  ogółu  bezrobotnych  w  całym  Powiecie
Opoczyńskim.  Jakie  Pani/  Pana  zdaniem  gmina  powinna  podjąć  działania  w  celu
aktywizacji osób bezrobotnych. 
1.  Organizowanie  dodatkowych  kursów  podnoszących  kwalifikacje  zawodowe,
finansowanych z budżetu gminy 
2.  Organizowanie  prac  interwencyjnych  i  robót  publicznych  w  ramach  Zakładu  Usług

2/6



Opoczno.info – Niezależny Portal Miejski – pytania do kandydatów do Rady Miejskiej w Opocznie

Komunalnych
3. Umożliwienie osobom bezrobotnym wolontariackiej pracy w instytucjach miejskich 
4. Poszerzenie bezpłatnej oferty kulturalnej w gminie 
4. Pomoc finansowa i merytoryczna w stworzeniu spółdzielni socjalnej na terenie gminy 
5. Aktywne szukanie potencjalnych inwestorów
6. Rozwój infrastruktury gminy, zwiększający atrakcyjność inwestycyjną terenu 
7.  Inne (jakie?)  Zatrzymanie  specjalistów poprzez stworzenie  i  korzystanie  z  listy  ludzi
młodych  mających  merytoryczne  przygotowanie,  którzy  chcieliby  podjąć  pracę  
w samorządzie.
8. Walka z bezrobociem leży w kompetencjach powiatu, więc władze gminy nie powinny
zajmować się tym problemem. 
9. Nie mam zdecydowanej opinii w tej sprawie.

16. Które z wymienionych działań związanych z rozwojem infrastruktury publicznej  powinny
Pani/ Pana zdaniem być podjęte przez władze miasta w nadchodzącej kadencji? (Prosimy
o wybranie maksymalnie trzech priorytetowych działań.) 

1. Poprawienie jakości życia rodziców z dziećmi (żłobki, przedszkola, place zabaw) 
2. Poprawienie jakości życia osób starszych (oferta kulturalna dla seniorów, dostępność
usług istotnych dla tej grupy) 
3. Publiczny dostęp do Internetu 
4. Rozwój placówek edukacyjnych 
5. Budowa/rozwój obiektów sportowych 
6. Rozwój infrastruktury społecznej w dzielnicach z problemami społecznym 
7. Usuwanie barier komunikacyjnych (podjazdy, niskie krawężniki dla wózków z dziećmi  
i dla osób niepełnosprawnych)
8.  Zapobieganie  wypieraniu drobnego handlu  i  usług z atrakcyjnych finansowo rejonów
miasta 
9. Budowa ścieżek rowerowych
10. Inne, jakie? Stworzenie atrakcyjnej i funkcjonalnej przestrzeni miejskiej.
11. Nie mam zdecydowanej opinii w tej sprawie

17. Które z wymienionych działań związanych z organizacją komunikacji powinny Pani/ Pana
zdaniem być podjęte przez władze miasta w nadchodzącej kadencji? (Prosimy o wybranie
maksymalnie trzech priorytetowych działań.) 

1. Zakup autobusów przez MPK
2. Rozbudowa sieci linii autobusowych
3. Budowa parkingów dla kierowców pracujących w centrum miasta 
4. Rozszerzenie strefy płatnego parkowania
5. Wyznaczenie stref, po których można poruszać się tylko pieszo, rowerem lub korzystając
z komunikacji zbiorowej 
5. Budowa ścieżek i parkingów rowerowych 
6. Inne, jakie? Ustanowienie funkcjonalnego połączenia autobusów MPK z przystankiem
kolejowym Opoczno Południe.

18. Władze gminy mogą przeprowadzać konsultacje w sprawach istotnych dla mieszkańców.
Prosimy o  wskazanie  w jakich,  Pani/  Pana  zdaniem,  sprawach władze  gminy  powinny
prowadzić konsultacje społeczne? 
Władze są prawnie zobligowane do przeprowadzania konsultacji  społecznych, natomiast
sposób w jaki się to odbywa pozostawia wiele do życzenia. Dużo skuteczniejsza byłaby
forma cyklicznych rozmów rad osiedli (których powstanie uważam za nieodzowne), sołectw
z przedstawicielami rady miejskiej oraz urzędu gminy.
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19. Co zmienił(aby/by) Pan/i w przestrzeni publicznej w gminie?
Dysproporcje  w  inwestycjach.  W  kilku  miejscowościach  powstały  zbyt  duże  świetlice  
wiejskie (które będą wymagały  dużych środków na ich utrzymanie)  przy jednoczesnym
braku  jakichkolwiek  inwestycji  w  innych.  Ponadto  Opoczno  (jako  ośrodek  centralny)
powinno mieć szczególne miejsce w priorytetach inwestycyjnych.

20. Supermarkety sprawiają, że zanika drobny handel. Obecnie w Opocznie mamy 8 sklepów
wielkopowierzchniowych. Jak zamierza Pan/i powstrzymać ekspansję sklepów sieciowych
w granicach administracyjnych miasta oraz zatrzymać wypieranie indywidualnego handlu
z  atrakcyjnych  obszarów  miejskich?  Czy  Plan  Zagospodarowania  Przestrzennego  nie
powinien  zawierać  zapisu,  który  ograniczyłby  lub  wyeliminowałby  lokowanie  tego  typu
punktów w granicach administracyjnych miasta?
Uważam, że na tego typu działania jest już nieco za późno. Ponadto sytuacja jest złożona.
Większość  z  nas  robi  zakupy  w  sklepach  wielkopowierzchniowych  głównie  z  dwóch
względów:  większa  dostępność  produktów  oraz  niska  cena,  a  niestety  społeczeństwo
mamy ubogie. Z drugiej strony nic nie zastąpi niewielkiej odległości,  sąsiedzkich relacji  
z  przedsiębiorcami  prowadzącymi  drobny  handel.  Korzystniej  byłoby  wspierać  tych
przedsiębiorców na wielu płaszczyznach ich działalności.

21. Jak  ocenia  Pan/i  pracę  Miejskiego  Przedsiębiorstwa  Komunikacji?  Czy  uważa  Pan/i,
że siatka  połączeń jest  wystarczająca? Co zmienił(aby/by)  Pan/i  w funkcjonowaniu  tej
spółki gminnej?
Zdecydowanie należałoby pochylić się nad rozkładem jazdy autobusów na wielu liniach  
i  dostosować  do  potrzeb  mieszkańców.  Ponadto  wypadałoby  uruchomić  sezonowe
połączenia np. nad zalew do Miedznej Murowanej, do stolic innych gmin, aby mieszkańcy
mogli z rodzinami i znajomymi poznawać region.

22. Jak ocenia Pan/i sytuację finansową Opoczna?
Sytuacja  od  lat  jest  fatalna.  Zaciągane  są  kolejne  kredyty  jednocześnie  wyprzedając
majątek  za  bezcen  oraz  trwoniąc  pieniądze  w  wielu  obszarach.  Niezbędne  jest
ograniczenie wydatków szczególnie podczas imprez gminnych,  których jest  kilkanaście  
w  ciągu  roku.  Ponadto  należałoby  przyjrzeć  się  zarobkom  osób  pełniących  wyższe
stanowiska w przedsiębiorstwach podległych gminie.

23. Gmina Opoczno boryka się z brakami w kasie, zadłużenie Gminy wynosi 58% rocznego
dochodu.  Które (maksymalnie  trzy)  z  niżej  wymienionych sposobów powinny być Pani/
Pana zdaniem wykorzystane w nadchodzącej kadencji? 

1. Zwiększanie opłat czynszowych w lokalach komunalnych należących do gminy 
2. Zabieganie o dotacje udzielane przez podmioty zewnętrzne 
3. Dodatkowe opodatkowanie mieszkańców 
4. Zwiększanie podatków i wpłat ustawowo należnych gminie 
5. Ustalanie stref płatnego parkowania 
6. Zmniejszenie diet radnych miejskich
7. Zmniejszenie wynagrodzenia Burmistrza Opoczna
8. Zlikwidowanie co najmniej jednego stanowiska zastępcy Burmistrza
9.  Inny (jaki?) Zdecydowane zmniejszenie wydatków na „zamknięte” imprezy dla władz
samorządowych.
10. Nie mam zdecydowanej opinii w tej sprawie

24. Co,  poza wymienionymi powyżej  działaniami,  zamierza Pan/i  zrobić  dla  rozwoju  Gminy
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Opoczno i samego miasta?
Należałoby umożliwiać rozwój osobom prowadzącym jednoosobowe przedsiębiorstwa i nie
ograniczać się jedynie do poszukiwania wielkich inwestorów. Natomiast  żadna spółka nie
zainteresuje  się  miastem,  którego  mieszkańcy  mają  taką  opinię  o  władzach,  lokalnej
rzeczywistości, braku nowych rozwiązań społecznych. Będę starał się zmienić wizerunek
gminy  jako  nowoczesnej,  pełnej  potencjału  społecznego,  opartego  na  tradycji  ludowej  
i  przemysłowej.  Chciałbym,  aby każdy mieszkaniec na pytanie:  „Z jakiego powodu jest
dumny z gminy?” był w stanie cokolwiek odpowiedzieć...

Kultura

25. Jak ocenia Pan/i poziom imprez kulturalnych? Jak zapatruje się Pan/i na pomysł połączenia
Muzeum Regionalnego z Biblioteką Miejską?
Ewidentnie jest to pomysł osób, które nie odwiedzają ani muzeum, ani biblioteki – zupełnie 
różne zadania, specyfika itd. Z jednej strony niektórzy alarmują: coraz mniej czytamy, coraz
mniej wiemy o regionie. Pomysł był  argumentowany oszczędnościami.  Jednakże znając
naszą rzeczywistość to tylko pretekst. Po pierwsze szefem tej instytucji zostałby zapewne
jakiś  lokalny  polityk  nie  mający  nic  wspólnego  z  tymi  instytucjami.  Nowe  stanowisko
wymagałoby  zaplecza  organizacyjnego  –  powstanie  dodatkowych  etatów  dla  swoich
współpracowników.  Przy  tym nie  wyobrażam sobie  zwolnienia  mających  przygotowanie
merytoryczne, ogromne doświadczenie  bibliotekarzy lub muzealników.

26. Czy uważa Pan/i ofertę Miejskiego Domu Kultury w Opocznie za wystarczającą? Co by
Pan/i zmienił/a w działalności MDK?
Od lat śledzę działalność MDK jako zarządcy „Stanicy Harcerskiej” w Miedznej Murowanej.
Niepojęte  jest  dla  mnie,  że  ceny  noclegu  przy  takich  warunkach  są  na  poziomie
miejscowości turystycznych. Należałoby bardziej otworzyć się na mieszkańców – obniżyć
ceny, promować taką możliwość wypoczynku, organizować imprezy tematyczne w okresie
urlopowym. Dzięki temu wzmacniane byłyby więzi społeczne i nie „wyciekałby” pieniądze,
które mieszkańcy przeznaczają na wypoczynek i rekreację.

27. Od  stycznia  2014  roku  w  Opocznie  praktycznie  nie  funkcjonuje  kino.  Drzewica  –
sześciokrotnie mniejsze od Opoczna miasto będzie mieć Regionalny Ośrodek Kultury z
kinem cyfrowym. Czy nie uważa Pan/i, że taki ośrodek powinien powstać w stolicy regionu?
Czy uważa Pan/i, że Opoczno, jako miasto powiatowe powinno zostać pozbawione kina? 
To  niedopuszczalne,  że  doprowadzono  do  takiej  sytuacji.  Oczywiście  –  frekwencja  na
seansach jest mała. Ale czy nie bierze się to właśnie z braku modernizacji naszego kina?
Może  gdyby  sala  widowiskowa  i  sprzęt  byłyby  nowocześniejsze,  zadbano  o  kwestie
marketingowe i lepszy repertuar popularność kina byłaby większa? Wydaje mnie się, że
wówczas nie byłoby tego tematu.

28. Jakie  działania  należy  Pani/  Pana  zdaniem przeprowadzić  w pierwszej  kolejności,  aby
poszerzyć ofertę kulturalną miasta?
Osobiście – ograniczyłbym ofertę kulturalną. Wydajemy ogromne pieniądze na mnóstwo
wydarzeń  o  niestety  niewielkiej  wartości  intelektualnej.  Należałoby  ograniczyć  się  do  
2  imprez,  natomiast  zrobić  to  na  takim poziomie,  aby  było  o  nas  słychać  nie  tylko  w
regionie ale i w Polsce.

29. Opoczno to miasto z tradycjami. Jakie Pani/ Pana zdaniem można podjąć działania w celu
promocji miasta?
Należałoby  w  inny  sposób  pokazywać  i  promować  sztukę  ludową.  Ponadto
zaprzepaszczone zostały tradycje przemysłowe, z których kojarzone jest Opoczno. Mam
wiele różnych pomysłów na to aby faktycznie realizować promocję gminy, a nie jak to się
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odbywa  –  autopromocję...  Najogólniej:  należy  odejść  od  schematów  i  w  atrakcyjny,
nowoczesny sposób pokazywać elementy naszych wartości oraz bogatej tradycji.

30. Jakie jest Pana/Pani zdanie na temat rewitalizacji zabytkowego centrum Opoczna. Uważa
Pan/i to za dobrą inwestycję w wizerunek miasta, czy zbędny wydatek?
Zdecydowanie  Opoczno  potrzebuje  rewitalizacji  najstarszych  obiektów  oraz  tkanki
miejskiej.  Dotychczasowe projekty  rewitalizacji  miasta  ukazywały  niekompetencję  i  brak
merytorycznego przygotowania projektantów jak i przedstawicieli władz miasta. Jednakże,
priorytetem powinno być stworzenie nowej i funkcjonalnej przestrzeni miejskiej, a następnie
rzetelne pochylenie się nad zabytkową częścią miasta przy udziale specjalistów z wielu
dziedzin.

Podsumowanie

31. W jaki sposób zamierza Pani/ Pan utrzymywać kontakt z wyborcami i informować obywateli
o swojej działalności na rzecz gminy?
Największe możliwości  (szybkość,  najszerszy  dostęp)  daje  obecnie  Internet  –  profil  na
facebook, blog lub strona internetowa. Jednakże nic nie zastąpi bezpośrednich spotkań,
które chciałbym organizować. W zależności od potrzeb mieszkańców mógłbym dzielić się
swoimi  pasjami  i  przy  tej  okazji  rozmawiać  o  najistotniejszych  kwestiach  dotyczących
naszej społeczności.

32. Proszę podać powody, dla których wyborcy powinni na Pana/Panią zagłosować.
1. Niezależność – brak przynależności partyjnej oraz zależności ekonomicznej.
2.  Wieloletnia  działalność  społeczna oparta  na pasji,  merytoryczne  przygotowanie  oraz
posiadanie umiejętności niezbędnych w tej służbie.
3.  Popieram przyszłego  burmistrza  Rafała  Kądzielę.  Szybkie  i  efektywne  zmiany  będą
możliwe dzięki porozumieniu i konstruktywnym dialogu rady miejskiej z burmistrzem.

33. Jak ocenia Pan/i dotychczasową pracę samorządu?
Niestety władze samorządowe wykorzystały niewiele szans, jakie mieliśmy. Niepokój budzi
szczególnie  brak  porozumienia  i  partnerstwa  pomiędzy  gminą,  a  starostwem.  W wielu
kwestiach wyróżniamy się pozytywnie na tle innych miast. Natomiast w najistotniejszych
mamy  ogromne  zaległości.  Dotyczy  to  również  mentalności  samorządowców,  którzy
powinni wiedzieć, że oni są dla nas, a nie my dla nich.

34. Jak ocenia Pan/i dotychczasową pracę Urzędu Miejskiego w Opocznie? Przykłady? 
Z jednej strony poprawia się infrastruktura gminy, organizowane są wydarzenia kulturalne
dla  różnych  odbiorców,  a  z  drugiej  ciągle  brakuje  najpotrzebniejszych  inwestycji  oraz
rozwiązań.  Priorytetem  powinny  być  miejsca  pracy  oraz  rozważne  gospodarowanie
posiadanym majątkiem. Założenia i pomysły są dobre w większości są dobre, natomiast
sposób ich realizacji pozostawia wiele do życzenia. 
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